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REFERAT 

Møde: Bestyrelsesmøde 

Dato: Mandag, 19. august 2024, kl. 17.00 – 19.00 

Sted: Teams 
 
Deltagere: Bestyrelsen: Ditte Juul, Jakob Frost, Jens Kofoed, Jørgen Thorsell, Line Mar-

kert, Michael Rasmussen, Nicolai Aistrup Pedersen og Tue Steen Andersen 

 Sekretariatet: Henrik Blakskjær, Thomas Jacobsen. Henrik Tang deltager un-
der pkt. 4 

1. Godkende dagsorden (beslutning)  
Bestyrelsen godkendte mødets dagsorden og forløb.  
 
 
2. Status på sekretariatet (orientering) 
 
Henrik Blakskjær gav en status på sekretariatets arbejde. 
 
Generelt er der fokus på forberedelse af Anders’ opstart - medarbejderne ser frem til, at 
Anders starter. Sekretariatet er præget af afspadsering efter OL og opstart efter som-
merferien. 
 
Der er gennemført overdragelsesmøde med Morten Kjems. 
Der kan evt. være behov for en webmaster med teknisk indsigt. 
 
Eliteafdelingen er allerede nu optaget af at sikre, at de centrale trænere også er der i 
den kommende periode. 
 
3. Status på økonomi (orientering) 
Henrik Blakskjær gennemgik status på økonomien efter første halvår.  
 
Økonomien er nogenlunde på budget for året.  
Eliteområdets budget forventes at blive holdt samlet set. Der bliver pt. arbejdet på at 
forlænge kontrakter med en række af trænerne. Dette vil belaste budgettet i 2025.  
 
Besparelser på lønninger som følge af fratrædelser har bidraget positivt.  
I budgettet er der uafdækkede kommercielle indtægter. Der er ikke forventninger om, at 
denne uafdækkede indtægt bliver fundet.   
 
Fritidssejleruddannelserne trækker ressourcer fra DS. De giver ikke indtægter som for-
ventet ved opstarten. 
Der bliver gennemført færre prøver i forhold til tidligere år.  
Nogle skoler og censorer vælger andre udbydere end DS – Sekretariatet er ved at un-
dersøge hvorfor. 
 
Opfølgning på tilgodehavender. Sekretariatet er i dialog med enkelte klubber om mang-
lende kontingentbetaling. 
 
4. DIF Strategispor (drøftelse) 
Henrik Tang gennemgik status på arbejdet med forberedelse af dialog med DIF om nye 
strategiaftaler, som skal ligge færdige ved udgangen af 2025. 
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Fire spor er valgt – Stærkere klubber, Børn og unge, Bedre sejlere samt Talent og elite. 
 
Talent- og elitearbejdet – det skal afklares, om det er en forudsætning for at få midler til 
dette, at der ligger et strategispor inden for talent- og eliteaktiviteter. 
  
Næste dialog er 30. september med DIF. 

- Overskriftsbaseret dialog 
- Konkrete handlingsplaner skal først foreligge i januar 2025 

 
 
Jørgen, Jacob, Henrik Tang og Anders Kristensen mødes i starten af september for at 
konkretisere DS’ tiltag for at realisere strategien.  
 
 
Refleksioner i drøftelsen 

- Fokus på stærkere klubber – bæredygtighed og ansvarlighed bør være en del af 
ballasten i dette tema 

- Vigtigt at have fokus på, at DIF-strategiaftalerne skal understøtte vores strategi – 
også selvom strategiaftalerne ikke dækker alt, hvad vi laver.  

- Sikre, at sporene har noget afløb, så vi kan dokumentere effekt, når vi har opfølg-
ningsmøder med DIF 

- Frivillighed er anført som en trussel i SWOT-analysen – en vigtig faktor, som vi 
skal have fokus på. Hvordan fastholder vi frivilligheden? 
 

 
 
5. OL (orientering) 
 
Thomas Jacobsen orienterede om den overordnede plan for en formel evaluering af 
eventet. Der er planlagt formelle evalueringer med Team Danmark og DIF. 
World Sailing er også i gang med evaluering af den del, de har ansvaret for.  
 
Bestyrelsen modtager på et senere tidspunkt en samlet evaluering, som både vil omfatte 
de seneste fire års arbejde og OL som kulminationen på dette arbejde. 
 
De umiddelbare refleksioner: 
Forholdene  

- Gode vind- og vejrforhold generelt under forberedelserne. Høj succes med forbe-
redelser og træning.  

- Træningsforholdene, som franskmændene har tilbudt andre nationer, har været 
stærkt kritisable.  

- Der var forskelsbehandling ift. antal tilladte trænerbåde som følge af program-
mets sammensætning og antallet af klasser for de enkelte nationer. Var begrun-
det med klimadagsorden – men har ikke været konsekvent fra arrangørerne. 

- Underlige boligforhold – sejlere og medarbejdere var delt på grund af OL-arran-
gørernes planlægning. Behov for fælles ramme for sammenhold, vidensdeling og 
sparring. Bør prioritere fælles bolig næste gang.  

 
Organiseringen 

- Set up med containere til værksted, behandlinger, mødested fungerer rigtig godt.  
- Vigtigt, at der fra starten er sat en dagsorden hvor alle gør sig umage – beskidt 

eller rodet container sender et forkert signal at tage afsæt i.  
- Godt hold af support-funktioner, som alle bidrog til at sikre et velfungerende og 

velforberedt hold, som undgik ”dumme” fejl.  
- Stort hold, stor respekt om det sportslige, høj prioritet af at imødekomme behov 

for det sportslige hold. 
- Kun sygdom i meget begrænset omfang – på trods af meget stor omgangskreds. 

En overvejelse om, om man skal isolere holdet mere for at skåne dem for 
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sygdom? – vil ikke harmonere godt med vores ambitioner eller ønsker til det 
kommercielle setup og samspil. 

 
Kommercielt 

- Vi har et ret unikt kommercielt produkt til OL.  
 
Præstationerne 

- Vores sejlere er der med målsætningen om at slå verdenseliten. 
- Har man evnen som organisation? 
- Ressourcer – kravet om dual career udfordrer evnen til at præstere. Manglende 

støtte udfordrer muligheden for at prioritere sporten og sejladsen. 
- Alle har troen på, at de kan gøre det bedre næste gang  
- Sejlsporten er afhængig af TV-sendetiden, ikke af de optimale sejlforhold. Dårlig 

tracking er begrundet i IOCs aftale med Omega 
 
 
Refleksioner fra bestyrelsen 

- Grafik og formidling har været bedre tidligere. 
- Spændingen har været bedre tidligere – det var det ikke denne gang  
- Godt at se windsurfing – forhåbentlig kan noget af det tages med tilbage til DK 
- Windsurfing etablerer spænding ved, at de starter forfra i finalesejladserne 
- Hvad lærte vi af de andre/hvad skal vi være opmærksomme på:  

o Hvis der er en atlet, der præsterer, så lav et holdbart setup omkring atleten 
o Fra andre nationer møder vi stadig flere, som ikke har en organisation bag 

sig – rig individualist, 100% prioritering af sejlsport.  
 
 
6. Referat fra sidste møde (beslutning)  
Referatet fra bestyrelsesmøde den 10. juni er godkendt på Basecamp og offentliggjort. 
Referat fra bestyrelsens ekstraordinære beslutning den 17. august er ligeledes god-
kendt. Det endelige referat er lagt på basecamp sammen med dette referat.  
 
7. Bestyrelsens og sekretariatets arbejde (orientering) 

 
- Foreløbigt program for Klubkonferencen 

o Opfordring til at gå direkte i dialog med Lena med konkrete input 
o Henrik giver input om Ombord og surf videre 
o Hovedtaler lørdag morgen ligger ikke fast  
o Oplæg fra Hempel om biocidfri bundmaling 

- Orientering fra Bæredygtighedsudvalget v/ Jens Kofoed 
o Fortsat støtte fra Hempel til bæredygtighedsprisen og uddeling af biocidfri 

bundmaling. Støtte til affaldsposer af brugte sejl.  
Afslag på to initiativer – uddannelse og støtte til vandprøvetagning 

- Orientering om statsafgift v/Jens Kofoed 
o Møde i maj i Industriens Hus – opsamling på bådlivsundersøgelse. 
o DS har spurgt sejlklubber – deres svar matcher bådlivsundersøgelsen 
o Dialog med Langturssejlerne og Tursejlerne om deltagelse i arbejdsgrup-

per. Henrik Blakskjær bør sidde i arbejdsgruppe om afgiftsmodel. Jens vil 
gerne sidde i styregruppen. Oplæg til bestyrelsen om input fra arbejds-
grupperne. 

- Møde mellem blå forbund.  
o Opbakning til at søge samarbejde, hvor det giver mening.  

- Orientering om Ombord v/Nicolai Aistrup Pedersen 
o Der arbejdes intenst på at etablere en solid platform for levering og 

videreudvikling af Ombord. Der samarbejdes med Dansk Kano og Kajak 
Forbund og Dansk Forening for Rosport. Andre forbund har vist interesse 
for samarbejde. 

- Orientering fra formanden 
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o Deltagelse i OL 
o Kandidatur til WS bestyrelse – forberedelse af kommunikation 

 
 
8. Eventuelt 
Intet at referere 

 


